
پرسپولیس روز گذشته بعد از مدت ها با تیمی کامل تمرینات خود را ادامه داد. 
درواقع برای اولین بار بود که اوسمار تیمش را در تعطیلات نیم فصل با همه نفرات 
تمرین داد؛ هر چند ممکن است سرخپوشان همچنان خریدهای جدیدی داشته 
باشند. محمدحسین کنعانی زادگان و علیرضا بیرانوند بعد از دو روز استراحت 
بیشـــتر از مهدی ترابی در تمرین روز گذشـــته سرخپوشـــان حاضر شـــده و مورد 
استقبال گرم همبازیان خود قرار گرفتند. این در شرایطی بود که بیرو با تعدادی از 
همبازیانش علی الخصوص برخی از کاپیتان ها بر سر حمایت یا عدم حمایت 
از اوسمار به اختلاف خورده بود اما دیروز برخورد گرمی با آنها داشت. ضمن اینکه 
اورونوف خرید جدید پرسپولیس هم در این تمرین حاضر شد و در کنار شاگردان 
اوسمار استارت زد. همچنین عبدالکریم حسن هم بعد از بازگشت از قطر در کنار 

بقیه نفرات تمرین خود را انجام داد. 

 بلاتکلیفی اوسمار
یلی پرسپولیس در شرایط خوبی تیمش را برای بازی روز پنجشنبه  سرمربی برز
ارنـــج نخواهـــد کرد. درواقع او برای انتخاب ترکیب ایده آلش برای این مســـابقه 
تکلیفی محض است. از این جهت که هنوز از سوی باشگاه به  حساس در بلا
وی اطمینان نداده اند که می تواند از خرید های جدید تیمش استفاده کند یا 
نه. در سوی دیگر هم ملی پوشان پرسپولیس ازجمله کنعانی و بیرانوند بعد از 
شش روز استراحت به تمرین ملحق شده و فقط روز گذشته را فرصت کردند در 
کتیکی تیم شرکت کنند. البته بیرانوند به واسطه پستی که دارد خیلی  تمرین تا
کتیکی باشـــد اما شـــرایط کنعانی فـــرق می کند. احتمال  لازم نبـــود در تمرین تا
اینکه اوســـمار تصمیم بگیرد کنعانی را در بازی با آلومینیوم روی نیمکت قرار 
یاد اســـت. در مورد تازه وارد ها هم باشـــگاه پرسپولیس به دنبال پرداخت  دهد ز
مالیات رادوشویچ و طلب رضا اسدی است تا بتواند قرارداد خریدهایش را ثبت 
کند. از آنجا که نهایی شدن این قضیه نزدیک به 15 میلیارد تومان هزینه برای 
پرسپولیس در بر خواهد داشت، درویش تا روز گذشته هنوز نتوانسته بود این 
پول را جور کند. ضمن اینکه پرداخت این مبلغ و صدور مفاصا حساب مالیاتی 
رادوشـــویچ شـــاید زمان بیشتری لازم داشته باشد و تا فردا پنجره نقل و انتقالاتی 

سرخپوشان باز نشود. 

 بازیکنان پیگیر اتفاقات باشگاه و حضور یحیی در فولاد
تمرین روز گذشته پرسپولیس تحت الشعاع یک سری اتفاقات قرار داشت. موضوع 
عدم تغییر مدیرعامل در جلسه صبح روز گذشته مجمع، بازگشت ابراهیم شکوری 
به پرسپولیس حسابی نزد بازیکنان سوژه شد. مساله دیگری که بازیکنان در مورد 
آن اظهارنظر می کردند حضور یحیی گل محمدی در فولاد خوزستان بود. اعتقاد 
برخی از آنها این بود که با ماندن درویش در پرسپولیس یحیی حتما راهی فولاد 
خواهد شد. ناگفته نماند دغدغه اصلی فعلی سرخپوشان بحث عقب افتادن 
حق و حقوق شـــان اســـت و بابت اینکه تا اینجای فصل به جای 50 درصد 35 

درصد از پولشان را گرفته اند، ناراحت هستند. 

 اوسمار مخالف جدایی 2 بازیکن
پرسپولیس برای نیم فصل دوم دو بازیکن خارجی به نام های عبدالکریم حسن 
و اوستون اورونوف را به خدمت گرفته که اگر بخواهد نام آنها را به لیست تیمش 
اضافه کند باید یکی از خارجی هایش را رد کند. این در حالی است که شهاب 
زاهـدی و محمدحسـین کنعانـی چـون از باشـگاه های خارجـی بـه پرسـپولیس 
آمده انـد طبـق قانـون جدیـد ایـن فصـل، جـزء خرید هـای خارجـی ایـن فصـل بـه 
حسـاب می آینـد. در ایـن میـان وحـدت حنانـوف و شـهاب زاهـدی هـر دو بـا 

پیشنهاد خارجی مواجه هستند و تمایل دارند به آن پاسخ مثبت دهند. البته 
در ایـن بیـن ایجنـت حنانـوف مخالـف جدایـی او در ایـن مقطـع اسـت و بـه وی 
تاکید کرده تا تابستان صبر کند و به عنوان بازیکن آزاد تیم جدیدش را انتخاب 
کند. اما شـهاب از شـرایط خود در پرسـپولیس چندان راضی نیسـت و به دنبال 
تـرک ایـن تیـم اسـت. شـهاب بـرای دریافـت رضایتنامـه اش از پرسـپولیس حتـی 
حاضـر اسـت 75 هـزار دلار هـم پرداخـت کنـد. در ایـن میـان باشـگاه پرسـپولیس 
بـدش نمی آیـد هـر یـک از ایـن دو بازیکـن را بفروشـد تـا جـا بـرای اورونـوف بـاز شـود 

اما خواسـته اوسـمار چیز دیگری اسـت. سـرمربی برزیلی پرسـپولیس حنانوف را 
ذخیره مطمئنی برای دانیال اسماعیلی فر می داند و از طرفی او خواستار جذب 
یـک مهاجـم بلنـد زن بـرای جانشـینی مهاجـم سـوئدی تیمـش بـود کـه نه تنها این 
خواسـته اش برآورده نشـد، بلکه بحث جدایی زاهدی هم مطرح اسـت. در این 
میـان بـا خبـر شـدیم مسـئولان باشـگاه پرسـپولیس بـرای حفـظ مهاجـم سـوئدی 
تیم شـان در تلاشـند میـلاد فخرالدینـی کـه در آسـتانه پیوسـتن بـه اسـتقلال قـرار 
دارد را جـذب کـرده و جانشـین وحـدت حنانـوف کننـد. در ایـن صـورت قـرارداد 
اورونـوف هـم به راحتـی قابـل ثبـت خواهـد بـود! در هـر صورت ممکن اسـت قبل از 

شـروع لیگ شـاهد اتفاقات جالبی در پرسـپولیس باشـیم. 

 استقبال نکردن از بازگشت شکوری 
ابراهیم شکوری ساعاتی بعد از تکذیب خبر مدیرعاملی اش در پرسپولیس به 
یکباره به عنوان عضو جدید هیات مدیره به همراه حسن طباطبایی مطرح شد. 
این در شرایطی بود که شکوری به خاطر شرایط نابسامان اوضاع مدیریتی و مالی 
باشـــگاه پرســـپولیس تمایلی برای بازگشت به این باشگاه نداشت. در این میان 
اختلاف شدید او با برخی از افراد نزدیک به درویش باعث شد که از خبر بازگشت 
او به این باشگاه یک عده خوشحال نشوند. مساله ای که نشان می دهد شروع کار 
شکوری در باشگاه پرسپولیس حواشی جدیدی را در این باشگاه در پی خواهد 
داشت. البته در نشست روز گذشته مجمع باشگاه قرار نبود از اعضای جدید 
هیات مدیره نامی برده شود از این جهت که در دستور جلسه مجمع چنین چیزی 
نیامده بود. از این رو حکمی برای شکوری و طباطبایی صادر نشد و قرار بر این 
است تا ظرف یک هفته آینده مجمع باشگاه پرسپولیس مجمع فوری برگزار کرده 
و احـــکام ایـــن دو عضو جدید را صادر کند. چه بســـا در مجمع بعدی اتفاقات 

دیگری هم از جمله تغییر مدیرعامل این باشگاه رخ دهد. 

 2 ادعای عجیب درویش!
مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس تلاش زیادی برای ادامه کار خود در این باشگاه 
انجـــام می دهـــد، روز گذشـــته بعد از مجمع با روحیه خیلی خوب پاســـخگوی 
اصحاب رســـانه شـــد و هیچ ســـوالی را نیز بدون پاسخ نگذاشـــت. او این بار در 
صحبت هایش باز هم با نقل   قول های عجیب توجهات را جلب کرد. اول اینکه او 
مدعی شد در تابستان دلیل اینکه با علی دایی مذاکره کرده بود این بود که یحیی 
از ســـمتش اســـتعفا داده بود، در حالی که یحیی بعد از هفته ششم و هفتم لیگ 
بود که به باشـــگاه خود نوتیس داده و خواهان ترک پرســـپولیس شد. ادعای دیگر 
درویش در مورد حمایت یحیی از سرمربیگری اوسمار بود. او درواقع مدعی شد 
این مربی برزیلی قبل از انتخابش به عنوان سرمربی پرسپولیس مورد تایید یحیی 
هم قرار گرفته و در واقع یحیی برای جانشین خود به باشگاه پرسپولیس مشاوره 
داده است. ادعایی که به نظر نمی آید صحت داشته باشد از این جهت که یحیی 
در مصاحبه ویدئویی اخیرش حاضر نشد از اوسمار کوچک ترین حمایتی کند 
و ترجیح داد حتی یک کلمه در مورد این مربی حرف نزند. حتی با خبر شدیم که 
اوسمار بابت اینکه یحیی به رخصت گرفتن او قبل از عقد قراردادش به عنوان 
سرمربی هیچ واکنشی نشان نداد، شاکی شده و به این خاطر در عکس تبریک تولد 
به افشین پیروانی چهره یحیی را مخدوش کرد! در چنین شرایطی ادعای درویش 
در مورد حمایت یحیی از سرمربیگری اوسمار نمی تواند با واقعیت جور دربیاید. 

یوسف کرمی، کاپیتان سابق تیم ملی تکواندو کشورمان این روزها هدایت 
تیم ملی پاکستان را برعهده دارد و امیدوار است با تکواندوکاران این کشور 
موفق به کسب سهمیه المپیک 2024 پاریس شود. کرمی همراه با شاگردانش 
این روزها در تهران و تورنمنت های بین المللی تکواندو کشـــورمان حضور 
دارند و خود را برای مسابقات کسب سهمیه المپیک پاریس در قاره آسیا 
آماده می کنند. یوســـف کرمی در گفت وگو با »فرهیختگان« در خصوص 
شرایط تیم ملی تکواندو پاکستان و مسائل مختلف تکواندو ایران صحبت 

کرد که در زیر می خوانید. 

از آخرین شرایط تیم ملی تکواندو پاکستان صحبت کنید. 
 40 روز در پاکستان تمرینات خود را خیلی منظم در دو نوبت صبح و بعد از ظهر 
پشت سر گذاشتیم. بیشتر تمرکز و تلاش ما در این مدت روی بحث های فنی و 
تکنیکی بود تا بتوانیم بچه ها را ارتقا بدهیم. قبل از تورنمنت فجیره امارات کمپ 
دو هفته ای در باشگاه شارجه با چند کشور خوب داشتیم. دو هفته در کنار این 
تیم ها تمرین کردیم و این اتفاق خوبی برای بازیکنان پاکستان بود تا با بازیکنان بهتر 
پا بزنند و به خودباوری و اعتماد به نفس کافی برسند. بعد از آن نیز وارد تورنمنت 
فجیره شـــدیم. در این مســـابقات از چند بازیکن راضی نبودم و چند بازیکن نیز 
خوب بودند و در نهایت به یک مدال برنز رسیدیم. در وزن 54 کیلوگرم به راحتی 
می توانستیم به مدال طلا برسیم، اما همه چیز در مسابقات بحث فنی نیست. 
تمام تلاشم این است تا از لحاظ روحی و روانی بازیکنان را آماده کنم. کار بسیار 
سختی در پیش داریم، اما لذت بخش بودن آن اینجاست که بتوانم این بچه ها 

را به فرم ایده آل برای کسب مدال برسانم. 

با وجود خداحافظی 9ساله شما از دنیای قهرمانی هنوز بسیاری از قهرمانان جوان 
و کم سن و سال در مسابقات با شما عکس می اندازند و این عکس ها را در فضای 
مجازی به اشتراک می گذارند. با توجه به اینکه در دوران قهرمانی شما این نوجوانان 

بسیار کم و سن سال بودند از این موضوع تعجب نمی کنید؟ 
خدا را شکر در دوران ورزشی ام به گونه ای رفتار کردم که هنوز و بعد از کنار گذاشتن 
ورزش، دوستداران تکواندو در سراسر دنیا محبت خود را به من حفظ کنند. وقتی 
در مســـابقات بازیکنان جوان با من عکس می گیرند، بســـیاری از همراهان تیم 
پاکستان سوال می کنند که این ورزشکاران را می شناسم؟ وقتی می گویم که آنها 
را نمی شناسم و آنها من را می شناسند، تعجب می کنند. بازیکنان پاکستان نیز از 
این موضوع حس خوبی دارند و اینها خیلی مهم تر از بحث فنی است تا بازیکنان 
به خودباوری برسند و به کسی که با او کار می کند اعتماد کنند. از طرفی برای من 
نیز خیلی جالب است که بازیکنان نوجوان می گویند مسابقات من را در فضای 

مجازی دیده اند. این موضوع نشان می دهد که نسل به نسل همه چیز می چرخد. 
خود من نیز وقتی با بازیکنان جوان هستم و قهرمانی را می بینم به آنها معرفی می کنم 
تا متوجه شوند شخصیت یک قهرمان جهان و رفتار او چگونه است. به خصوص 
در خصوص بزرگان تکواندو و علی الخصوص قهرمانان خودمان صحبت می کنم، 
اما متاسفانه خیلی ها این کار را نمی کنند و فکر می کنند این کار برای آنها افت 
دارد که بگوید فلانی قهرمان جهان بوده است و من نبودم. در صورتی که اگر من 
بدانم با کارهایم عملکرد بازیکنانم را ارتقا می دهم، حتی در صورتی که به ضررم 

باشد نیز این کار را خواهم کرد. 

قطعا تلاش شما کسب سهمیه المپیک در مسابقات قاره ای است. 
در این مدت تمام تلاش خود را در تیم ملی پاکستان کرده ام. در ابتدا پاکستان 
تیم ملی نداشت و یکی دو بازیکن بودند که هر از چندگاهی به مسابقات اعزام 
می شدند، اما تلاش کردم یک تیم درست کنم و تقریبا توانستم شش هفت بازیکن 
را در قالب تیم ملی بگذارم. در تورنمنت فجیره دو  سه بازیکن جدید را اعزام کردم 
که اصلا تکواندو و مسابقه را نمی شناختند، اما حضور در مسابقات آرام آرام آنها را 
به مرز پختگی و خودباوری می رساند. در مدت حضور در ایران نیز سعی می کنم 
این نفرات با بازیکنان ایرانی پا بزنند و بیشتر یاد بگیرند تا شانس بیشتری برای 

موفقیت در مسابقات کسب سهمیه داشته باشند. 

پس از کسب سهمیه المپیک پاریس ناامید نیستید؟ 
اصـــلا، بـــه هیچ عنوان ناامید نیســـتم و تمام تلاش خود را برای کســـب ســـهمیه 

انجام می دهم. 

شاید برای خیلی از علاقه مندان تکواندو این سوال پیش بیاید که چرا قهرمانانی 
همانند شما و محمد باقری معتمد به جای همکاری با تکواندو  ایران در کشورهای 

دیگر مربیگری می کنید؟ 
بارها و بارها گفته ام و حرف هایم را زده ام. اگر دنبال دلیل این موضوع هستید باید 
از مسئولان بپرسید که چرا فلان افراد نیستند. شاید نفراتی بهتر از من باشند و دلیل 
نمی شود یکی چون مدال دارد مربی خوبی باشد و صحبت های من کلی است. 
ما باید گروه داشته باشیم؛ همانطور که اسم آن کادرفنی است. در یک تیم فوتبال 
یک ســـرمربی حضور دارد و چندین نفر در کنار او راه را نشـــان می دهند و با هم 
مشورت می کنند. کادر خیلی مهم است و در تیم های دیگر حداقل چهار  پنج 
نفر در کنار تیم هایشان حضور دارد. در همین کمپ اخیر کشورهای آفریقایی هر 
کدام چهار  پنج مربی داشتند. این موضوع باعث می شود که سنگینی فشار از روی 
دوش سرمربی برداشته شود. یک جاهایی شاید یک دستیار مساله ای را بگوید 
که به کمک سرمربی بیاید. اعتقاد دارم با کار تیمی همه در کنار هم می توانیم در 
همه رشته ها کار بزرگ انجام بدهیم. در این خصوص نیز باید از دوستان پرسید 
که بتوانیم بهترین عملکرد را در تکواندو داشته باشیم. ما یک گنج به نام منابع 
انسانی را داریم که باید به خوبی از آن استفاده کنیم. وقتی یک مجموعه می خواهد 

موفق شود باید همه در کنار هم باشیم. به نظر من برای رسیدن به موفقیت همه 
باید همدل باشیم. متاسفانه دوستان ما بعضی اوقات از شکست های تیم ملی 
خوشحال می شوند و این را نمی شود پذیرفت. نفع موفقیت تیم ملی تکواندو به 
من هم می رسد و هر کجای دنیا باشم افتخار می کنم. حتی کسی که باشگاه دارد 
و مربیگری هم می کند از این موضوع نفع می برد. پس باید باز نگاه کنیم و همه 
باید دست به دست هم بدهیم و حمایت کنیم، نه اینکه منتظر باشیم شکست 

و اشتباهی صورت بگیرد و همه نقد و انتقاد کنیم. نقد و انتقاد هم جا دارد. 

یکی از انتقادات به فدراسیون فعلی عدم نقد پذیری و استفاده از تمامی ظرفیت بزرگان 
این رشته است. در حالی که در فدراسیون وزنه برداری با حضور یک قهرمان شاهد 

دعوت از قهرمانان دیگر بودیم، اما در فدراسیون تکواندو این موضوع را ندیدیم. 
دلیل این موضوع را باید از عزیزان بپرسید. نمی توانم دلیل عدم حضور بسیاری از 
بزرگان و عزیزان را بگویم. من دیدگاه خود را می گویم و شاید دوستان در فدراسیون 
دیدگاه دیگری داشته باشند که درست تر باشد. دوستان مدیر و مسئول هستند و 
نتایج به عملکرد آنها بر خواهد گشت و به خاطر همین موضوع هر اتفاقی بیفتد 

آنها باید جوابگو باشند. 

پس از قطع همکاری تیم ملی تکواندو با بیژن مقانلو، در ابتدا اعلام شد که مجید 
کی به صورت موقت هدایت تیم ملی را برعهده گرفته است، اما پس از گذشت  افلا
چند ماه هنوز در خصوص اینکه این همکاری تا چه زمانی ادامه خواهد داشـــت 
صحبتی نشده است. در این شرایط در صورت دریافت پیشنهاد حاضر به همکاری 

با تیم ملی هستید؟  
چیزی که اتفاق نیفتاده اســـت را نمی شـــود در مورد آن صحبت کرد و نباید هم 
صحبت کرد؛ چرا که کار درستی نیست. از طرفی  قبول ندارم که یک مربی نداند 
چه مدت در کنار تیمش خواهد بود و این کار حرفه ای نیست و بلاتکلیفی در 

هر زمینه ای قابل قبول نیست. 

کمیته فنی فدراسیون تکواندو برای کسب شانس یک سهمیه دیگر از مسابقات 
قاره ای اعلام کرد که از بین نفرات اوزان یک و چهار  المپیک، یک نفر اعزام خواهد 
شد. با توجه به کسب سهمیه مهران برخورداری در وزن سوم، فکر می کنید ندادن 

شانس به نفرات وزن دوم، تصمیم درستی بود؟ 
دیگر راهی نداریم به جز اینکه یک نفر را انتخاب کنیم؛ چون گزینه  دیگری وجود 
ندارد که بگویم این نباشد و آن باشد. در این زمینه با من صحبتی نشده است 
که چکار باید بکنیم و من نیز در جلســـات نبودم. به عنوان کارشـــناس ســـهمیه 
گرفتن برای ما در آسیا مثل آب خوردن است. در هر وزن نگاه کنید بهترین های 
آسیا سهمیه گرفته اند. کره جنوبی بازیکنی برای کسب سهمیه ندارد. قزاقستان 
در وزن 80- برای سهمیه تلاش خواهد کرد که ما در آن وزن سهمیه گرفته ایم. ما 
کار سختی برای کسب سهمیه در قاره ای نداریم و مهم برای ما گرفتن مدال در 
المپیک است. کشوری مثل پاکستان و خیلی کشورهای دیگر فقط دنبال سهمیه 

هستند، اما ایران باید برای مدال المپیک بجنگند. دوستان نیز شاید بر اساس 
برآوردی که کرده اند به این نتیجه رسیده اند که مدال در المپیک در وزن 58- و 

80- کیلوگرم راحت تر است. 

و در پایان فکر می کنید تکواندو  ایران در المپیک پاریس شانس کسب سهمیه دارید؟ 
خیلی کار سختی است. المپیک قابل پیش بینی نیست و خیلی کار سختی 

داریم، اما غیرممکنی به خصوص برای ایران وجود ندارد. 

وحدت،قربانیخریدهایجدیدمیشود؟

پرسپولیس به  دنبال هایجک دوباره از  استقلال

یوسفکرمیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:درپاکستانکارسختامالذتبخشیدارم

تکواندو ایران باید برای مدال المپیک بجنگند نه کسب سهمیه 
برایایرانکسبسهمیهالمپیکدرآسیامثلآبخوردناست افلاکیبایدبداندتاچهزمانیباتیمملیهمکاریمیکند
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حمیدرضا اسکندری
خبرنگار گروه ورزش

مهدی منصرف
خبرنگار

یحییازپرسپولیسقطعامیدکرد

فولاد در آستانه توافق با سومین سرمربی 
همان طور که ابتدای هفته خبر داده بودیم یحیی گل محمدی در مســـیر بازگشـــت به لیگ برتر اســـت. البته او خیلی امیدوار بود که با تغییر 
یش فعلا در این باشـــگاه ماندنی شـــده تا یحیی  مدیرعامل پرســـپولیس بتواند به این تیم برگشـــته و یک قرارداد بلند مدت امضا کند اما رضا درو
گفته نماند گزینه های مدیرعاملی پرســـپولیس به یحیی گفته بودند که در  فعلا شانســـی برای بازگشـــت به جمع سرخپوشـــان نداشـــته باشـــد. نا
صورت حضور آنها در این باشـــگاه او را برای ســـرمربیگری دوباره مدنظر دارند. به هر جهت با اتفاقی که در مجمع روز گذشـــته پرســـپولیس رخ 
داد، یحیی به پیشنهاد فولادی ها پاسخ مثبت داد. البته او پیش از این در مورد مسائل مالی با فولادی ها صحبت کرده بود و روز گذشته هم از 
یکنان مدنظرش را در فصل نقل و انتقالات زمستانی برای تقویت تیم جذب کنند. در مورد لیست خرید  مسئولان باشگاه خوزستانی خواست باز
یکنی هم از پرسپولیس در لیست خرید یحیی باشد. به هر شکل بازگشت  او هنوز اطلاعاتی به دســـت مان نرســـیده اســـت اما ممکن اســـت باز
گفته نماند گل محمدی ســـومین  ی نیمکت فولاد می تواند به جذابیت لیگ برتر در نیم فصل دوم بیفزاید. نا یحیی به لیگ برتر و حضور او رو

یان و مارتینز از سمت خود در این باشگاه برکنار شده بودند. سرمربی فولاد در این فصل است از این جهت که پیش از او علیرضا منصور


